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Justering
Utses att justera: Astrid Lillevold
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Tid: Digitalt via e-post

Underskrifter
Vid nästa sammanträde i pensionärs- och tillgänglighetsrådet

Ordförande: ___________________________________
Anders Gustafsson

Justerare: ___________________________________
Astrid Lillevold

Sekreterare: ___________________________________
Yvonne Andersson Gran

Anslagsbevis

Protokollet är justerat för Pensionärs- och tillgänglighetsrådets sammanträde 
2023-12-12. Protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens digitala 
anslagstavla. Anslaget ska sättas upp inom två dagar efter justering.

Anslaget har anslagits på digitala anslagstavlan. Anslaget har tagits bort från digitala 
anslagstavlan.

Originalprotokollet förvaras på kommunkontoret, Torget 1 i Charlottenberg.
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Ann-Christin Axelsson, kultursamordnare, § 27
Yvonne Andersson Gran, administratör vård och stöd, sekreterare
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§ 24 Föregående protokoll
Nedanstående i föregående protokoll kommenteras.

 Sebastian Schmidt, distriktsläkare och mobil hemsjukvårdsläkare, föreläste den 
5/12 om demenssjukdomar för socialnämndens ledamöter och ersättare samt övrig 
intresserad personal. Studier visar att cirka 60 % av sjukdomsrisken inte är möjlig 
att påverka medan cirka 40 % av risken går att påverka på olika sätt. Bildspel från 
föreläsningen bifogas dagens protokoll.
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§ 25 Remiss Miljö- och energiplan 2024-2026
Pensionärs- och tillgänglighetsrådet har fått en remiss avseende ”Miljö- och 
energiplan 2024-2026”. Dokumentet skickades ut tillsammans med handlingarna till 
dagens sammanträde. Kommenteras att miljöstationerna är skräpiga i kommunen men 
att det förhoppningsvis blir bättre nu när kommunen tar över ansvaret för dessa från 
årsskiftet. Ingen övrig synpunkt lämnas på miljö- och energiplanen vilket meddelas till 
hållbarhetsstrateg Maja Halling innan 29/12.
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§ 26 Handikappolitiskt program Eda kommun
I nuläget finns det inget nytt att rapportera avseende arbetet med revidering av det 
handikappolitiska programmet för Eda kommun.
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§ 27 Planer om seniordag/pensionärsmässa
Kultursamordnare Ann-Christin Axelsson informerar om planer på en 
seniordag/pensionärsmässa. I Eda kommun har man tidigare haft seniordag/dagar i lite 
olika former i och planen är att återuppta detta. För några veckor sedan var Ann-
Christin, folkhälsosamordnare Zuzanna Biacovska Olsson samt 
verksamhetsutvecklare inom vård och stöd Jane Johansson på Ritz i Arvika för att 
hämta idéer vid deras seniormässa. Bland de frivilligföreningar som är med och 
ordnar ”Träffs och trivs” är det 5 st föreningar som sagt att de är villiga att hjälpa till. 
Några tankar är t.ex. ordna en dag i Åmotfors med bio, dans, underhållning och mat, 
föreläsning av kommunpolis m.m. Kommentar om att det är bra att ha en dag på en ort 
och pensionärsorganisationerna är villiga att hjälpa till.

Vecka 7 är det hjärtliga veckan, i samband med detta bjuder Röda Korset alla 
äldreboenden på tårta och Eda kommun kommer att dela ut ett pris för behjärtansvärd 
insats under år 2023. Förslag på person, förening eller organisation tas emot innan 5/2 
via vanlig post till: Eda kommun, Zuzanna Biacovska Olsson, Box 66, 673 22 
Charlottenberg eller e-post till zuzanna.biacovska-olsson@eda.se
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§ 28 Information/frågor från 
pensionärsorganisationer

SKPF

Information lämnas om att de har svarat på en enkät avseende ”Koll på läkemedel”. 
Kontakt har tagits med medicinskt ansvarig sjuksköterska i kommun för att få korrekta 
svar. I Eda kommun är det regelbundet läkemedelsgenomgångar inom särskilt boende 
och hemtjänst där läkare, sjuksköterska och baspersonal medverkar, detta ska 
dokumenteras i journalen. Eda kommun har lägst antal fallolyckor i Värmland 
beroende på läkemedel.

PRO

Information lämnas om att de har gymnastik, bingo och syverksamhet i Violen, 
samlingslokalen för trygghetsboendet. Snickeriet har varit i Köla Ladan och sålt sina 
alster.

SPF

Information lämnas om att det eventuellt inte blir någon boulehall vid Valfjället. 
Kommunen vill inte stå för driften utan det får föreningarna själva göra. Går att söka 
pengar från arvsfonden till att bygga. Föreningen har varit på julkonsert vid Ingesunds 
folkhögskola. 
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§ 29 Information/frågor från 
funktionshindersorganisationer

SRF

Har Eda kommun, eller finns det planer på att inrätta en tjänst som digital lots? Detta 
finns i Kristinehamn och Filipstads kommuner. En digital lots lär ut till äldre och de 
med funktionsnedsättning hur man gör med digitala verktyg, tjänster och appar via 
telefonsamtal och hembesök, tjänsten är kostnadsfri. 

Svar: Nej, Eda kommun har ingen digital lots och det finns inga planer på att inrätta 
någon i nuläget. Troligtvis har dessa kommuner sökt och beviljats statsbidrag till 
projektet.

Arvika-Eda Demensförening

Information lämnas om att diakoniassistent Eva Olsson och silviasyster Maria 
Johansson har startat samtalsgrupper för anhöriga/närstående till demenssjuka. 
Forskning visar att nästan varannan 90-åring har någon demenssjukdom.
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§ 30 Information/aktuellt i 
socialnämnd/kommunstyrelse/kommunfullmäktige
Information lämnas om nedanstående:

• Demensboende Humlegården med 8 lägenheter blir klart i maj men boende flyttar 
in först i september. Detta eftersom det är svårt att få vikarier under sommaren. 
Enligt beslut i kommunfullmäktige tillfördes medel till drift 2024. Demensboende 
Hagagården med 8 lägenheter är inflyttningsklart i november. Boende på 
Hiernegården nere ska flyttas dit enligt beslut om finansiering av drift/budget i 
kommunfullmäktige. Den personal som själv önskar flyttar med de boende. 
Socialnämndens ordförande och verksamhetschef vård och stöd informerade 
personalen på Hiernegården vid arbetsplatsträff i går.

• Demensdagverksamheten ”Älven” stängde efter sommaren och verksamheten ser 
på möjligheter för uppstart i annan form och inom befintlig budget. Lösningen ska 
vara integrerad med övrig demensverksamhet i Charlottenberg. Socialnämnden 
väntar sig ett förlag i början av år 2024.

• Det är för närvarande fullbelagt på kommunens boenden och på korttidsvården.

• Covid-19 förekommer i verksamheterna. Sjukdomen yttrar sig mer som en vanlig 
förkylning, jämfört med under pandemiåren.

• Samlingslokaler Violen och Borgen i Charlottenberg är nu klara, går att boka med 
hjälp av Medborgarkontoret.

• Bemanningscentralen sköter all rekrytering av vikarier inom vård och stöd. Det är 
svårt att rekrytera personer som kan svenska språket och har rätt kompetens.

• Socialnämnden går mot ett stort underskott i budget 2023. För vård och stöd visar 
resultatet en negativ avvikelse mot budget på 12,8 miljoner efter november 2023. 
För individ- och familjeomsorgen visar resultatet en negativ avvikelse mot budget 
på 3,2 miljoner efter november 2023. Enheten Barn och Unga har höga kostnader 
för placeringar samt viss överbemanning för att undvika konsultkostnader. 
Helårsprognosen efter augusti 2023 på totalt -22,6 miljoner kr håller relativt väl, 
frånsett LSS som har högre kostnader än förväntat för externa placeringar.

• Verksamheterna LSS samt Barn och Unga ska analyseras avseende placeringar. 
Total placeringskostnad är 38,7 miljoner kr år 2023. Kommunfullmäktige har 
beslutat att verksamheterna ska hålla sig inom de tilldelade budgetramarna.

• Genomgång har gjorts av samtliga avgifter och justeringar har gjorts så att dessa 
ligger inom kommunens självkostnad och/eller följer den nivå som andra aktörer 
beslutar om. Prisbasbeloppet som flera avgifter följer är för år 2024 57 300 kr, en 
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höjning med 4 800 kr. Kostnader beroende på den ökade inflationen i samhället 
gör också att flera avgifter måste höjas. Socialnämnden beslutade att föreslå en 
kraftig höjning till av kostnaden för följeslagare till sjukhus, vårdcentral, 
tandläkare, medicinsk fotvård och sjukgymnastik. Det är ofta baspersonal inom 
vård och stöd som är följeslagare vilket genererar en kostnad i verksamheten för 
vikarie. Kommunfullmäktige beslutar om avgifterna 2024-01-24 och efter det 
publiceras styrdokumenten på kommunens hemsida.
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§ 31 Sammanträdestider år 2024
Pensionärs- och tillgänglighetsrådet kommer att sammanträda klockan 14.00-16.00 
följande datum år 2024.

21 mars, 13 juni, 19 september och 12 december.
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§ 32 Övriga frågor

Hemtjänstindex

Eda kommuns resultat från andra system/undersökningar som det lämnas uppgifter till 
redovisas i hemtjänstindex. Kommunen blev tredje bästa hemtjänst i Värmlands län år 
2023.

Habbie

Socialnämnden har fått information om ett program, Habbie, för digital träning i 
hemmet och på boenden. I januari/februari ska vård och stöd verksamheten redovisa 
ett förslag till projekt så får socialnämnden ta beslut om Habbie ska införskaffas till 
rehabiliteringsverksamheten.
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